



ISSN 1006-2076

CN 37-1013/G8

JOURNAL OF SHANDONG SPORT UNIVERSITY

山东体育学院学报

SHANDONG TIYU XUEYUAN XUEBAO

- 阐释与转化：体育社会学的理论基础与现实运用
仇军 田恩庆
- “双减”政策下青少年课外体育服务供给的现实困境与纾解 闫静 温雨竹 袁凤梅 等
- 民生福祉理念下地方政府购买体育公共服务中的行政垄断及其规避 高奎亭 薄纯磊 宋杰 等
- 黄河流域区域经济—旅游产业—体育产业耦合协调分析 王玉珍 谢凯旋 张启明 等
- 扩大内需战略下体育产业高质量发展的理论遵循、循环堵点及畅通方略 罗宇昕 罗湘林 杨明 等

20
23 5

第39卷第5期
VOL.39 NO.5
中国济南
JINAN, CHINA



山东体育学院学报

2023年10月 第39卷 第5期

目 次

特邀论坛

阐释与转化:体育社会学的理论基础与现实运用 仇军,田恩庆(1)

成果报告

“双减”政策下青少年课外体育服务供给的现实困境与纾解 闫静,温雨竹,袁凤梅,等(13)

民生福祉理念下地方政府购买体育公共服务中的行政垄断及其规避 高奎亭,薄纯磊,宋杰,等(23)

D&M 和全评价模型下全民健身公共服务平台用户采纳意愿研究 时丽珍,黄晓灵(33)

我国足球文化记忆唤醒与构建

——基于扎根理论的探索性研究 丁显明,李畔,田建强(43)

专题研究

黄河流域区域经济—旅游产业—体育产业耦合协调分析 王玉珍,谢凯旋,张启明,等(51)

“双碳”背景下中国体育旅游产业低碳发展的现实基础、困境桎梏与实施路径

..... 黎镇鹏,张泽承,任波,等(61)

滑雪旅游服务高质量供给路径与策略:一项滑雪游客忠诚度影响因素的实证研究

..... 亓顺红,王敏,李娟,等(70)

博士论坛

扩大内需战略下体育产业高质量发展的理论遵循、循环堵点及畅通方略 罗宇昕,罗湘林,杨明,等(80)

元宇宙赋能体育产业:应用场景、现实挑战与推进策略 罗恒,钟丽萍(90)

研究快报

我国城乡群众体育协调发展评价及其时空动态演进研究 孟杰,杜志娟,陈庆杰(98)

基于空间分析法的国家体育产业基地时空分布特征及影响因素研究 唐家晨,张毅恒(107)

期刊基本参数:CN37-1013/G8 * 1985 * b * A4 * 118 * zh * P * ¥15.00 * 1200 * 12 * 2023-10

Journal of Shandong Sport University

Vol.39 No.5 October 2023

CONTENTS

Invited Forum

- Interpretation and Transformation: Theoretical Basis and Real Application of Sport Sociology QIU Jun, TIAN Enqing(1)

Results Report

- Dilemma and Relief of the Supply of Teenagers' Extracurricular Sports Services under the "Double Reduction" Policy YAN Jing, WEN Yuzhu, YUAN Fengmei, et al. (13)
- Administrative Monopoly and Avoidance of Local Government Purchasing Sports Public Services under the Concept of People's Well-being GAO Kuiting, BO Chunlei, SONG Jie, et al. (23)
- User Adoption Intention of Public Sports Service Platforms Based on D&M and Full Evaluation Models SHI Lizhen, HUANG Xiaoling (33)
- Awakening and Construction of Chinese Football Cultural Memory: An Exploratory Study Based on Grounded Theory DING Xianming, LI Pan, TIAN Jianqiang (43)

Monographic Studies

- Coupling and Coordination of Regional Economy, Tourism Industry and Sports Industry in the Yellow River Basin WANG Yuzhen, XIE Kaixuan, ZHANG Qiming, et al. (51)
- Low Carbon Development of China's Sports Tourism Industry in the Context of "Double Carbon": Realistic Basis, Dilemma and Implementation Path LI Zhenpeng, ZHANG Zecheng, REN Bo, et al. (61)
- Paths and Strategies for the High-Quality Supply of Ski Tourism Services: An Empirical Study of Factors Influencing Skiers' Loyalty QI Shunhong, WANG Min, LI Juan, et al. (70)

Phd Forum

- Guiding Principles, Circular Blockages, and Unblocking Strategies in the High-quality Development of Sports Industry under the Strategy of Expanding Domestic Demand LUO Yuxin, LUO Xianglin, YANG Ming, et al. (80)
- Metaverse Enabling Sports Industry: Application Scenarios, Realistic Challenges and Promotion Strategies LUO Heng, ZHONG Liping (90)

Research Letters

- Evaluation and Space-time Dynamic Evolution of Coordinated Development of Urban and Rural Mass Sports in China MENG Jie, DU Zhijuan, CHEN Qingjie (98)
- Space-time Distribution Characteristics and Influencing Factors of National Sports Industry Base Based on Spatial Analysis TANG Jiachen, ZHANG Yiheng (107)
-

中文体育类核心期刊
 中国高校特色·优秀科技期刊
 华东地区优秀期刊
 山东省优秀期刊
 全国体育院校优秀学报
 CAJ-CD 规范执行优秀期刊
 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
 中国人文社会科学引文数据库来源期刊

中国学术期刊(光盘版)、中国期刊网全文收录期刊
 中文科技期刊数据库原文收录期刊
 CSA(美国《剑桥科学文摘》)全文收录期刊
 国际体育信息资源中心(SIRC)收录期刊
 加拿大国际体育文献数据库收录期刊
 万方数据·数字化期刊群全文收录期刊
 中国人文社会科学综合评价AMI扩展期刊

《山东体育学院学报》第六届编辑委员会

主任 王毅
 主编 毛德伟
 副主编 魏平 毛莉虹 李皿 李军
 编委(按姓氏笔画排序)

王必琪 王美娟 王培林 田敏 吴耀宇 何清 张云龙
 张志勇 陈万 郑念军 姜明 姚维国 章岚 隋波

国际编委 Bing Yu, PhD (Professor Division of Physical Therapy Department of Allied Health Sciences, The University of North Carolina at Chapel Hill)
 Lamontagne, Mario (Full professor Faculty of Health Sciences School of Human Kinetics Office, University of Ottawa)

编辑 卢成义 宋丽 陈勇 段金花 严家高
 英文编辑 钟炼



山东体育学院学报
 (双月刊, 1985年创刊)
 第39卷 第5期 总第202期
 2023年10月25日

JOURNAL OF SHANDONG SPORT UNIVERSITY
 (Bimonthly, Established in 1985)
 Vol.39 No.5 Serial No.202
 October 25, 2023

主管单位 山东省教育厅
 主办单位 山东体育学院
 主编 毛德伟
 编辑出版 《山东体育学院学报》编辑部
 地址 济南市世纪大道10600号
 邮政编码 250102
 电话 (0531)89655061(传真)
 89655062 89655060
 电子信箱 stxb@sdpei.edu.cn
 网址 <http://sdtyxb.cbpt.cnki.net>
 印刷 山东星海彩印有限公司
 发行范围 公开发行
 发行 《山东体育学院学报》编辑部

Administered by Education Department of Shandong Province
 Sponsored by Shandong Sport University
 Chief Editor: MAO Dewei
 Edited & Published by Editorial Department, Journal of Shandong Sport University
 Address: 10600, Shijidadao Road, Jinan, China
 Postcode: 250102
 Telephone: 86-531-89655061(FAX),
 89655062 89655060
 E-mail: stxb@sdpei.edu.cn
 Website: <http://sdtyxb.cbpt.cnki.net>
 Printed by Shandong Xinghai Colour Printing Co., Ltd.
 Issue: Distribution to the Public
 Issued by Editorial Department, Journal of Shandong Sport University